
Ikt.sz.: 02/303-4/2024

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Társadalmi Ügyek Bizottsága

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő
testületének Társadalmi Ügyek Bizottsága 2024. október 17-én (csütörtök) 
12.30 órai kezdettel a Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal III. emelet 300-as 
termében megtartott 1. rendkívüli üléséről

Levezető elnök:

Jelenlévő tagok:

Távol:

Hermann György - elnök

Horváth Alexander - alelnök
Dr. Erőss Gábor
Bihari György
Oláh József
Dr. Kecskeméti László
Kovács Attila
Györfi Iván 
Pacsika Márton
Nagy Erika

Szili-Darók Ildikó
Papadopulosz Dóra
Dr. Pálovics Emese Csilla

Jelenlévő meghívottak:
Dr. Bojsza Krisztina - kabinetvezető, Jegyzői Kabinet
Dr. Kiss Levente - jogi referens, Jogi Iroda
Pokomyi Viktória - ügyosztályvezető, Humánszolgáltatási Ügyosztály
Nagy Ibolya - irodavezető, Családtámogatási Iroda
Takács Gábor - intézmény vezető, Józsefvárosi Szociális Szolgáltató és Gyermekjóléti Központ 
Dr. Szirti Tibor - vagyongazdálkodási igazgató, Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.
Szalva Judit - operatív munkatárs, Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.
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Hermann György
Tisztelettel köszöntőm a megjelent bizottsági tagokat, a meghívott vendégeket és valamennyi 
jelenlévőt. Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Társadalmi Ügyek Bizottsága 2024. évi első rendkívüli ülését megnyitom. Kérem a tisztelt 
bizottsági tagokat, hogy kapcsolják be a szavazókészülékeiket a létszám megállapítása 
érdekében. A Bizottság tagjainak száma 13 fő, jelen van 9 fő, hiányzik 4 fő, a Bizottság 
határozatképes. Távolmaradását bejelentette Szili-Darók Ildikó, Papadopulosz Dóra és 
dr. Pálovics Emese, késik Bihari György Ákos. A mai napon a törvényességi képviseletet 
dr. Bojsza Krisztina látja el. Először a meghívó szerinti napirendi javaslat szavazása következik, 
amiről a Bizottság egyszerű többséggel határoz. Kérem, szavazzunk erről most.

9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás. A napirendi javaslatot egyhangúlag elfogadtuk.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Társadalmi Ügyek Bizottsága

1/2024. (X. 17.) számú határozata 
(9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal)

A Társadalmi Ügyek Bizottság úgy dönt, hogy az alábbi napirendet fogadja el:

Napirend

Átruházott bizottsági hatáskörű előterjesztések
(írásbeli előterjesztések)

Zárt előterjesztések

1. Javaslat a Budapest VIII. kerület, Magdolna utca szám alatti és a
Budapest VIH. kerület, Magdolna utca szám alatti, önkormányzati
lakások bérleti jogának cseréjével kapcsolatos döntés meghozatalára
Előterjesztő: dr. Szirti Tibor vagyongazdálkodási igazgató, Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.

2. Javaslat a Józsefvárosi Szent Kozma Egészségügyi Központ intézményvezetői 
(főigazgatói) pályázatának véleményezésére
Előterjesztő: Hermann György elnök, Társadalmi Ügyek Bizottság

Hermann György
Az 1. számú előteljesztést zárt ülés keretében javasolt tárgyalni, ennek elrendeléséről az Mötv. 
50. §-a alapján a Bizottság minősített szavazattöbbséggel dönt. Kérem, szavazzunk most erről is.

9 igen, 0 nem, 0 tartózkodással elfogadtuk. Tehát mind a két napirendi pontot zártan fogjuk 
tárgyalni.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Társadalmi Ügyek Bizottsága

2/2024. (X. 17.) számú határozata
(9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal)

A Társadalmi Ügyek Bizottság úgy dönt, hogy zárt ülés keretében tárgyalja a napirend 1. pontját.
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Hermann György
Tájékoztatom a tisztelt bizottsági tagokat, hogy a korábban megszokottakkal ellentétben 
nincsen külön bizottsági ügyrend, a bizottságok működését az SZMSZ szabályozza. Még a 
jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről kell szót ejtenem. Rendesen, amikor jelen van az elnök és 
az alelnök, akkor az elnök és az alelnök a két aláíró, egyéb esetben a levezető elnök jelöli ki a 
másik jegyzőkönyv-hitelesítőt. Az új SZMSZ szerint van napirend előtti felszólalásra is 
lehetőség, úgyhogy először is megkérdezem, hogy ezzel kíván-e élni valaki. Nem. Akkor 
rátérünk a napirendi pontok tárgyalására. Átruházott bizottsági hatáskörű előteijesztések 
következnek. Mostantól zárt az ülés. Kérem a zárt ülés feltételeinek biztosítását.

Átruházott bizottsági hatáskörű előterjesztések

Zárt előterjesztések

Napirend 1. pontja: Javaslat a Budapest Vili. kerület, Magdolna utca szám
alatti és a Budapest VIII. kerület, Magdolna utca szám alatti, önkormányzati
lakások bérleti jogának cseréjével kapcsolatos döntés meghozatalára
Előterjesztő: dr. Szirti Tibor vagyongazdálkodási igazgató, Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.

ZÁRT ÜLÉS

A napirend tárgyalása zárt ülés keretében történt az Mötv. 46. § (2) bekezdése alapján 
meghozott 2/2024. (X. 17.) számú TÜB határozat értelmében.

A napirend tárgyalása során elhangzottakat és a 3-4/2024. (X. 17.) számú 
TÙB határozatokat a zárt ülésről készült jegyzőkönyv tartalmazza.

Napirend 2. pontja: Javaslat a Józsefvárosi Szent Kozma Egészségügyi Központ 
intézményvezetői (főigazgatói) pályázatának véleményezésére
Előterjesztő: Hermann György elnök, Társadalmi Ügyek Bizottság ZÁRT ÜLÉS

A napirend tárgyalása zárt ülés keretében történt az Mötv. 46. § (2) bekezdése alapján.
A napirend tárgyalása során elhangzottakat és az 5/2024. (X. 17.) számú TÜB határozatot 

a zárt ülésről készült jegyzőkönyv tartalmazza.

Hermann György
A napirend végére értünk. Mostantól az ülés nyilvános. A bizottsági tagok a bizottság elnökétől, 
illetve a jegyzőtől felvilágosítást kérhetnek a bizottság feladatkörébe tartozó ügyben. A 
felvilágosítás-kérésre írásban választ kell adni a bizottsági ülést követő tizenöt napon belül, 
amely határidő indokolt esetben tizenöt nappal meghosszabbítható. Van-e ilyen? Pacsika 
Márton, parancsoljon.

Pacsika Márton
Én igazából Alpolgármester asszonytól is kérdeztem volna....

Hermann György
El kellett mennie sajnos.
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Pacsika Márton
Akkor nyilván írásban..., vagy remélem, Elnök úr fogja felé is továbbítani ezt a kérdést. 
Az utóbbi napokban, illetve hetekben több sajtóhír is volt azzal kapcsolatban, hogy 
Józsefvárosban található vagy ide tervezett múzeumok megszűntek, vagy az elköltözésüket 
jelentették be. A Sorsok Háza tíz év nemlétezés után most véglegesen megszűnt. Ezzel 
kapcsolatban esetleg felvette-e a kapcsolatot az Önkormányzat a Miniszterelnökséggel, illetve 
a Kormánnyal? Kértünk-e bármiféle tájékoztatást azzal kapcsolatban, hogy egyébként arra a 
területre, ami az egyik legérdekesebb, legértékesebb rozsdaövezete a kerületnek, mit tervez a 
Kormány, illetve ezzel kapcsolatban bármi mozgás van-e? A másik pedig a 
Természettudományi Múzeum, amivel kapcsolatban Lázár János építési és közlekedési 
miniszter tegnap jelentette be, hogy a Debrecenbe való költözése továbbra is fennáll. Ezzel 
kapcsolatban - nem Lázár János a szakmai fenntartója a Természettudományi Múzeumnak, 
hanem a Kulturális és Innovációs Minisztérium - Hankó Balázs miniszter úr felé történt-e 
bármiféle megkeresés, illetve tervezi-e az Önkormányzat a megkeresését? Itt Kecskeméti 
képviselő úrhoz is fordulnék. Most már nem zárt ülésen vagyunk, de talán lehet bizalmasan 
beszélni. A józsefvárosi Fidesz tervez-e bármit, lobbit ezzel kapcsolatban? Tudom, hogy Ön is 
egy lokálpatrióta. A Sorsok Házával, a Természettudományi Múzeummal és bár a Magyar 
Műszaki és Közlekedési Múzeum területileg éppen nem Józsefvárosban van, de az a fejlesztés 
Józsefvárosnak jelentett volna a legtöbbet, ezzel kapcsolatban tesz-e valamit a józsefvárosi 
Fidesz a közeljövőben? Ez nekünk nagyon fontos lenne, szerintem ebben egyetérthetünk. 
Nemcsak józsefvárosi munkahelyekről van szó, hanem józsefvárosi gyerekekről is. Ezek a 
gyerekek nagyon sokat járnak a Természettudományi Múzeumba, a Közlekedésiről nem is 
beszélve, ezeket jó lenne itt tartani.

Hermann György
Köszönöm szépen. A kérdések egy részére válaszol a Hivatal, a többit rábízzuk a Fidesz 
frakcióra, illetve Kecskeméti Lászlóra, akinek szintén van kérdése. Parancsoljon.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Válaszolnék is. A frakció tagja vagyok, nem én vagyok a frakcióvezető, de azt tudni kell rólam, 
hogy a Zrínyi Miklós Kick-box Akadémiának a Természettudományi Múzeumban volt például 
az évzáró rendezvénye, ez egy fantasztikus létesítmény. A saját magam véleményét tudom 
elmondani, nem a frakcióálláspontot, hogy számomra is minden múzeum és kulturális 
intézmény kerületben tartása és a gyerekek legszélesebb körben történő kihasználtsága 
elsődleges érdek. De tájékozódni fogok az ügyben és majd megkérem, hogy Frakcióvezető úr 
válaszoljon az Ön kérdésére. Elnézést, akkor ezek szerint kicsit előre mentem, a zárt ülésen 
felvetett dologgal kapcsolatban szeretném - nem ragaszkodom az írásos válaszhoz -, hogy 
tényleg történjen valami előrelépés az ügyben, mert súlyos beteg a kisfiú. A kérdésem pedig a 
következő lenne. Egy anyuka is megkeresett, a Honvédban kosárlabdázik a gyermeke, profi 
szinten ráadásul, nagyon komoly akadémiában. Rengeteg költséget jelent a gyermek 
versenyeztetése, jobbra-balra kell utaznia. A kisgyermek is el akarna kezdeni sportolni. 
Az anyuka azzal keresett meg, hogy ciki vagy nem ciki, egyszerűen nem tudja kigazdálkodni a 
második gyermeke sportkarrieij ét. Én örömmel elküldtem neki a sportpályázatot, hogy anyuka 
jelentkezzen rá, írja be az éves tagdíjat, és akkor minden rendben lesz. Az anyuka visszaírt 
nekem, hogy köszöni szépen a pályázat megküldését, de ott csak civil szervezet pályázhat. 
Az lenne a kérdésem, hogy hogyan tudnánk segíteni ennek az anyukának abban, hogy a 
második gyermek is a sportkarrieqét el tudja kezdeni, mert tényleg fontos lenne. Én majd el 
fogom küldeni a konkrét személyes adatokkal rendelkező ügyet Elnök úrnak, de ezt úgy 
általánosságban is át kéne gondolnunk. Én például egy tehetséggondozási programot vezetek 
küzdősport tekintetében, de általános kerületi szinten is érdemes lenne a sport vonatkozásában, 
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sportolók irányába célzott tehetséggondozási program megnyitása, mint egy kvázi Balogh Paci 
ösztöndíj, isten nyugosztalja, nem a művészek, hanem akár a sportolók tekintetében. Hogyha 
van más, aki itt kerületi szinten felvállalható és egy ilyen ösztöndíjnak nevét adhatja, akkor így 
elindítani egy ilyen ösztöndíjprogramot, ennek a lehetőségét vizsgálja meg a tisztelt Bizottság, 
mert szerintem lenne rá igény.

Hermann György
Köszönöm szépen. Egy részére próbálok röviden válaszolni ennek. Képviselő úr biztos elfoglalt 
volt, mert amúgy szokott járni az Önkormányzat civil fórumaira, most volt tegnapelőtt, azt 
hiszem, a legutóbbi. Halaszthatatlan okokból nem tudott jelen lenni, pedig ott egyébként 
kifejezetten beszéltünk mind a kétféle, a helyiségbérlet-pályázatokról is, meg a másik fajta civil 
pályázatról is, aminek egyébként pont ma jár le a beadási határideje. Felmerültek olyan formák, 
amik jelenleg nincsenek benne a pályázatban. Nyilvánvalóan tavasszal lesz a legközelebbi 
kiírás, addigra végig fogjuk gondolni, hogy milyen pontokon és hogyan szeretnénk majd 
változtatni az egyes pályázatokon, a sportpályázat is ennek a része. Ezt a jövőre nézve 
vonatkozóan tudom mondani. Hogy most konkrétan milyen lehetőségek vannak, erre ebben a 
pillanatban nem tudok válaszolni. Annyi a kérés, hogy ne nekem küldje Képviselő úr a levelet, 
hanem a Jegyzőnek. Köszönöm mindenkinek a részvételt, a konstruktív munkát és azt, hogy 
kitartottak eddig. Az ülést 14 óra 13 perckor lezárom. További szép napot.

K. m. f.
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Melléklet
Szavazás eredménye

Ideje: 2024. október 17. 12:38
Típusa: Nyílt
Határozat #1; Elfogadva
Egyszerű

Tárgya: napirend

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 9 100.00 69.23
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 0 0.00 0.00
Szavazott 9 100.00 69.23
Nem szavazott 0 0.00
Távol 4 30.77
Összesen 13 100.00

Név Voks Frakció
Dr. Erőss Gábor Igen -
Győrfi Iván Igen -
Hermann György Igen -
Horváth Alexander Igen -
dr. Kecskeméti László Zsolt Igen -
Kovács Attila Igen -
Nagy Erika Igen -
Oláh József Igen -
Pacsika Márton Igen -
Bihari György Ákos Távol -
dr. Pálovics Emese Csilla Távol -
Papadopulosz Dóra Távol -
Szili-Darók Ildikó Távol -
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Szavazás eredménye

Ideje: 2024. október 17. 12:39
Típusa: Nyílt
Határozat #2; Elfogadva
Minősített

Tárgya: zárt ülés elrendelése
napirend 1. pontja

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 9 100.00 69.23
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 0 0.00 0.00
Szavazott 9 100.00 69.23
Nem szavazott 0 0.00
Távol 4 30.77
Összesen 13 100.00

Név Voks
Dr. Eröss Gábor Igen
Györfi Iván Igen
Hermann György Igen
Horváth Alexander Igen
dr. Kecskeméti László Zsolt Igen
Kovács Attila Igen
Nagy Erika Igen
Oláh József Igen
Pacsika Márton Igen
Bihari György Ákos Távol
dr. Pálovics Emese Csilla Távol
Papadopulosz Dóra Távol
Szili-Darók Ildikó Távol

Frakció
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